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Sammermøde Frydenborg med Damer 
Frydenborg med ægtefæller 
Lørdagstræf
Frydenborg med ægtefæller 
Friluftgildehal Frydenborg 
Friluftgildehal Frydenborg
33..  GGiillddee  Cykeltur på Samsø
Valdemarsdag

Gildehal Houens med damer 
Friluftsgildehal
Kanotur arr. 3. gilde
Udvalgsmøde
Møde kl. 16.00
Gildemøde 
Fynsvej 73 arr. Husudvalget

Virksomhedsbesøg
Lørdagsfræf
Udvalgsmøde i gildehuset
Gildehal***
Gildemestermøde
Gildehal*** arr. 2. gr.
Høstfest  arr. Tværgruppen
Udvidet ledelsesmøde
Gildehal
Væbnerforberedelse
Gildehal*** arr. 2. gr.
Rådsmøde - arr. Ledelsen 
Fællesspisning kl. 18.30
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Arrangementer der ønskes optaget i kalenderen bedes indsendt 
til stadsgildekansleren sgk@sctgeorgsgilderne.dk

Deadline for næste nr: senest den 20.August

6. Økonomien p.t.
7. Beretning fra udvalgene:
a. Hjælpekomite
b. Husudvalg
c. Lejrudvalg
d. Udlejning Frydenborg
e. Distributionsudvalg
f. Ridderudvalg
g. Aktivitetsudvalg
8. Eventuelt (herunder GIM-ud 
 valg og onsdagsklubben)

Ad. 1 SGM byder alle velkommen 
og der synges: Nu er dagen fuld af 
sang.

Ad. 2 SG foreslog Finn Mortensen 
– enstemmigt valgt

Ad. 3 SG foreslog Aase Jensen – 
enstemmigt valgt

Ad. 4 Referat fra sidste Stadsgil-
derådsmøde den 25.10.2021 blev 
enstemmigt godkendt

Ad. 5 SGM´s beretning (indsat 
med kursiv)
Sidste Stadsgilderådsmøde blev af-
holdt den 25. oktober 2021 og okto-
ber og november begyndte det hele 
igen at se lidt lysere ud, og der blev 
afholdt flere gildehaller, arrange-
menter og møder.
2. Gildes bankospil blev aflyst, men 
erstattet af et foredrag i Gildehuset 
med professor i sundhedsøkonomi 
Kjeld Møller Pedersen, som gjorde 
os alle lidt klogere på de dyre medi-
cinpriser.
Vi fik også afholdt fredslyset den 24. 

        Referat af 
Stadsgilderådsmøde 

den 09.05.2022

Til stede var:  20 personer heraf 
18 stemmeberettigede.
1. gilde - Niels Zoega, Jør-
gen Pørksen, Benny Pagh                                                                                                      
2. gilde – Tove Knudsen, Brit-
ta Højriis, Birthe Ostersen                                                                                                             
3. gilde – Kaj Vahlkvist, Per Ol-
sen, Bent Christensen, Hen-
ning Lorentzen, Finn Mortensen                                                                                                                                     
4. gilde – Karsten Barfoed, Poul Lyngs                                                                                                             
5. gilde – Steen Thisgaard, Tove 
Schmidt, Kurt Schmidt 
Hjælpekommiteen:  Jørgen Pørksen 
Husudvalg: Poul Lyngs
Lejrudvalg: Ole Otzen
Udlejning: Bent Christensen
Distribution: Kurt Schmidt
Stadsgildet: John Preben Hansen, 
Peter Eeg, Aase Jensen, 

Ikke stemmeberettigede: Henning 
Lorentzen, Finn Mortensen

Afbud: Tove Andersen (5. gilde)

1. Velkomst
2. Valg af dirigent
3. Valg af referent
4. Godkendelse af referat  
 fra sidste stadsgilderådsmø 
 de d. 25.10.2021
5. Stadsgildemesterens beret 
 ning
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Væbnerforberedelse
Gildehal*** arr. 2. gr.
Rådsmøde - arr. Ledelsen 
Fællesspisning kl. 18.30
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Den 23. marts fik Broderhjælpen 
afholdt deres generalforsamling og 
samme aften blev der afholdt Stads-
gildeting. Der deltog 22 gildebrødre. 
Der var genvalg til Stadsgildeledel-
sen.    Tove Andersen, 5. Gilde, aflø-
ste Uffe Uhrbrand som suppleant for 
Stadsgildemesteren.
Sct. Georgs Aften blev i år igen af-
holdt på Koldinghus, der deltog ca. 
70 gildebrødre og spejdere. Denne 
gang rådede vi kun over Riddersa-
len men det giver nu en særlig stem-
ning at holde gildehal der.
Men det er hårdt arbejde at bære alt 
udstyr og forplejning derop, men det 
kommer jeg nærmere ind på senere. 
Det var 2. og 3. gilde der i samar-
bejde stod for det praktiske.
Der blev ved denne lejlighed done-
ret ca. kr. 80.850,- 
Efterfølgende har vi fået ros fra Kol-
dinghus, jeg citerer:
Stor ros til jer fra vores vagter, ”I er 
bare de eksemplariske gæster, hå-
ber i havde en god aften”.   
Citat slut. 
Og så skal det selvfølgelig nævnes 
at Bodil Eliasen og Hans Emil An-
dersen begge har fået 50 års nålen. 
Stort tillykke.

november, og ved den lejlighed blev 
der doneret kr. 69.500.
I december begyndte nedluknin-
gerne igen, nogle gilder fik afholdt 
deres juleafslutning men juletræs-
festen blev aflyst, og det blev også 
nødvendig at aflyse nytårskuren 
2022. 
Nogle gilder tog initiativ til at holde 
en friluft nytårskur kombineret med 
en travetur. Godt initiativ.
På et møde i hjælpekomiteen i ja-
nuar blev det besluttet at doneret 5 
telte til spejderne i Kolding.
Gildemestermødet blev som plan-
lagt afholdt den 2. februar, og også 
i februar fik onsdagsklubben afholdt 
deres generalforsamling. Onsdags-
klubben fik ny formand idet Henning 
Lorentzen afløste Kaj Vahlkvist.
Vi har igen fået lejet annekset ud, 
denne gang til et rengøringsfirma fra 
Esbjerg som vil etablere sig i Kol-
ding.
Vi har afholdt møder om fremtidigt 
samarbejde med nogle af vores 
samarbejdspartnere, bl.a. Musik 
Kolding, Kolding Kommunes Kultur 
og Event afd. samt Kongernes Sam-
ling Koldinghus. Alle med ønske om 
fortsat samarbejde.

Den Grønne Stue
Blomster, brugskunst & specialiteter

Esbjergvej 40 - 6000 Kolding
Telf. 76 300 620

www.dengronnestue.dk



Dalbyvej 45 · 6000 Kolding
www.egelymurerforretning.dk · Tlf. 2615 5526  

info@egelymurerforretning.dk

v./ Kim Anders Roager Nielsen · Aut. Kloakmester
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Uddeling af donationer er overstået 
denne gang på Sct. Georgs aften.
Der blev uddelt for et beløb svaren-
de til, 80.850 kr.
Heraf var der også de telte vi havde 
købt til den store landslejr ved Ros-
kilde.
Hvad angår teltene skulle der afhen-
tes et telt bevis denne aften, og vi 
havde bestemt, hvis der var nogen 
der udeblev, så var der ingen telt.
Dette skete og derfor var der en 
anden spejdergruppe der fik teltet 
overdraget.
Det mindste man kan gøre, er da at 
stille op og modtage sin donation, 
det andet ser ud til at man ikke er 
interesseret.
Derfor er det også vores forslag at vi 
mere basere vores hjælpe arbejde 
på det sociale her i byen, jeg tror der 
er et stort behov, det kan ses ud fra 
nogle af de ansøgninger vi får hen 
over året. Det er snart Maj marked 
oppe i byen det er mandag den 27. 
maj. Vi har bestilt fire stadepladser, 
i Jernbanegade ved den Spanske 
trappe som vi har haft før.
Der bliver plads til 3. gildes pølse-
salg med borde og strikke pigerne 
vil også gerne deltage, også vores 

Ser vi ind i fremtiden på den korte 
bane;
Et af forårstegnene er at Kongebå-
den skal i sit rette element i Slotssø-
en . det sker den 21. maj kl. 10,00.
Den 27. maj er maj deltager vi i by-
ens majmarked.
Den 6. juni har vi en parkeringsop-
gave i forbindelse med Royal Run.
Og den 22. juli gælder det parkering 
i forbindelse med grøn koncert.
Ser vi på den lidt længere bane:
I september er der gildemestermø-
de,
Og også i september, den 13 afhol-
der Kolding Kommune Seniorfestival 
i Pulzion, vi har sagt ja til at Sct. Ge-
orgs Gilderne i Kolding vil deltage. 
Det var så beretningen til dette 
stadsgilderådsmøde.
Tak fordi i lyttede.

Ad. 6 SGS fremlagde detaljeret 
økonomien for det forløbne kvartal. 
Kaj Vahlkvist bemærkede, at kvar-
talsregnskabet ingen værdi havde, 
og det vil vi se nærmere på i   Stads-
gildet.

Ad. 7a Hjælpekomiteen v/Jørgen 
Pørksen (indsat med kursiv)

HUSK 
AT STØTTE 

VORE 
ANNONCØRER 
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salgsvogn skal derop og der skal 
sælges skrabelodder, som er en god 
indtægt til hjælpearbejdet. Men for 
at få dette til at køre, skal der bruges 
nogle gildebrødre til at udføre arbej-
det, jeg skriver ud om hvad vi skal 
bruge og først og fremmest til hjæl-
pekomiteens medlemmer, men det-
te er ikke nok så derfor vil der være 
behov for andre gildebrødre der vil 
være med til at være til stede og 
ikke mindst vise vores ansigt udad 
og kunne fortælle hvad det er vi står 
for og hvad vi laver.
Måske kunne det være med til at få 
nye medlemmer. Håber der er god 
tilslutning til dette  arrangement.

Bent Christensen efterlyste en over-
sigt over de donationer, som der er 
givet. Samtidig roste han alle for en 
god og hjertevarm Sct. Georgs Aften 
på slottet.

Ad. 7b Husudvalget v/Poul Lyngs 
(indsat med kursiv)
Der er ikke sket de store ting siden 
sidste referat, vi har fået klippet be-
plantning og ryddet op bag ved hu-
set, fået nye planter ved indgangen 
og rettet op på de store sporkørsler 

på P pladsen.
En henvendelse angående vort mu-
sikanlæg i gildehallen, hvor vi indi-
mellem oplever, det ikke helt funge-
rer, som operatøren ønsker, forslag 
om indkaldelse af alle skatmestre, 
så vi kan drøfte om, og få under-
visning i brug af anlægget, eller om 
der findes noget, der er mere bru-
gervenligt. Vort nuværende anlæg 
er jo en maskine, som fungerer på 
samme måde som de fleste CD af-
spillere, som vi har derhjemme. 
Vi arbejder videre med planerne om 
noget malerarbejde og renovering af 
fliserne foran huset.

Finn Mortensen vil gerne have gulv-
tæppet med de store pletter skiftet, 
så det igen ser pænt ud. 
Vi kan jo skifte enkelte ruder ud i 
tæppet, hvis det er nødvendigt. 
Per Olsen mente, at vi måske skulle 
til at se på et nyt musikanlæg til Hu-
set, hvis det ikke fungerer efter hen-
sigten, og mener, at alle kanslere 
bør involveres i processen. Han er 
dog også åben for, at en nærmere 
instruktion kan afhjælpe problemet.
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E.H. Tømrer- og snedkerforretning
Speciale: Døre og vinduer I Træ-alu, - til- og ombygning 
Certificeret Toldtekt akustik-fagmand. Medlem af Dansk Byggeri

Ebbe Holst
Tlf. 2172 7847

ebbe.holst@mail.dk

Vonsildvej 225
6000 Kolding

COVID-19 en rolle i forhold til udlej-
ningen. 
Månederne:
• Januar: Ingen udlejning
• Februar: 2. udlejninger
• Marts: 2 udlejninger
• April: 3 udlejninger
Det vil sige at vi først her i maj må-
ned er kommet på niveau med tidli-
gere år.
Jeg modtager fortsat mange posi-
tive tilkendelse på vores lejr og om-
givelserne.
Vores Bookhus-hjemmeside har 
fået flot opdatering. Ikke nok med at 
siden blevet mere moderne, men er 
også blevet mere overskueligt. 

Ad. 7e Distributionsudvalget v/
Kurt Schmidt (indsat med kursiv)                
Efter 4. gildes gildeting, var der kun 
Poul Lyngs, som ønsker at omdele 
flyers.
Derfor p.g.a. manglende omdelere 
af flyers i 4. Gilde, blev der afholdt
et ekstra ”ekstra” krisemøde”, for, 
hvordan hjælper vi 4. Gilde.
Vamdrup området får tildelt 1.100 
stk. flyers, og det er for mange for 
en person.
Et forslag var, at alle pengene går til 

Ad. 7c Lejrudvalget v/Ole Otzen  
Vi mangler stadig svar fra Kystdirek-
toratet om vi må bygge vores mad-
pakkehus, og bagefter skal kommu-
nen også give deres tilladelse. Vi er 
derfor kommet i tidsnød med hensyn 
til prisen på opførelsen af madpak-
kehuset, hvor fristen for den gamle 
pris var inden 1. juni. Bent forhand-
ler med byggefirmaet om en ny pris, 
da vi ikke kan forvente at gå i gang 
inden for tidsfristen.  Med hensyn til 
diverse opgaver på Frydenborg, har 
vi igen indkaldt til arbejdsdage, hvor 
vi regner med at gøre alt klar til at 
modtage gæster igen. Vi har lavet 
rigtig meget på Frydenborg i den 
forløbne tid. Vi har bl.a. beplantet 
hele området ved Madpakkehusets 
placering, og har efterplantet en del, 
da rådyrene mente, at det var deres 
spisekammer. Der er nu sat rør op 
omkring de udsatte planter, så de 
kan få en god start. Ole takker alle 
gilder for god opbakning og støtte 
med arbejdsopgaver.

Ad. 7d Udlejning Frydenborglej-
ren v/ Bent Christensen (indsat 
med kursiv)
Igen i begyndelsen af 2022 spillede 

REGNAR
STAUGAARD

Statsaut. revisor
Mazantigade 9
6000 Kolding

Tlf. 75 52 37 99
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Altid mere end 1.000 nye 
og brugte kvalitetsbiler
Find din nye bil på 
Autocentralen.com

hjælpekomiteen!
Til dette gav John Preben en forkla-
ring på, hvorfor pengene tilgår vores 
fælles pengekasse. Det er dyrt at 
drive et ældre hus, med vedligehold 
m.m.
Frydenborg får også ekstra udgifter, 
her skal nævnes udskiftning af tæ-
rede vandrør.
Hvis alle pengene skal til gå til hjæl-
pekomiteen, vil kontingentet sikkert 
stige.  Dette blev udvalget enige om, 
ikke var løsningen.
Hvad blev løsningen så?
Poul mente at han godt kunne få en 
omdeler mere med fra 4. Gilde.
3. Gilde kan hjælpe med 2 omdele-
re, og 5. Gilde med 2 omdelere.
Idet Poul er kendt med omdelingen i 
Vamdrup, bliver han koordinator for 
Vamdrup omdelingen.
Ovenstående blev vedtaget på mø-
det!

Ad. 7f Ridderudvalg v/Karsten 
Barfoed
Da der ikke havde meldt sig nogen 
fra gilderne til ridderforberedelse i 
det forløbne år, blev Ridderhallen 
aflyst, og i stedet holdt vi et Ridder-
møde med en god foredragsholder. 

Karsten gjorde opmærksom på, at 
man gerne må deltage i møder, selv 
om man ikke er ridder. Fremadrettet 
håber Karsten, at der igen kommer 
gang i ridderforberedelsen, så vi kan 
få flere riddere. 

Ad. 7g Aktivitetsudvalg v/Finn 
Mortensen
Der bliver ingen opera på Skamling i 
2022. 
Royal Run den 6. juni vil gerne have 
os til at hjælpe med parkeringen, og 
der skal bruges 15-16 mand til ar-
bejdet. Finn håber på opbakning til 
opgaven, som vi vil høre nærmere 
om. Ved Grøn koncert den 22. juli 
har vi også sagt ja til at hjælpe med 
parkeringen, og der har Finn jo fået 
tilsagn fra mange gildebrødre, men 
Finn giver nærmere besked om op-
gaven, når vi nærmer os tiden. Finn 
har været i kælderen og har fundet 
en kasse med sikkerhedsveste, som 
han gerne ville bruge i stedet for at 
skulle ud og investere i nye veste. 
Det viste sig, at det var 5. gildes ve-
ste, men Finn måtte gerne tage dem 
i brug.

Ad. 8 Eventuelt



9

Byens VVS´er
Byens VVS´er Byens VVS´er

Byens VVS´er

GIM-udvalg v/Karsten Barfoed for-
talte, at der er Fellow Ship Day i 
Fredericia i år                             den 
26.oktober.. 
Onsdagsklubben v/Henning Lorent-
zen kunne fortælle, at klubben er 
kommet godt i gang, og at de frem-
mødte har en hyggelig eftermiddag 
i hinandens selskab med forskellige 
aktiviteter. Klubben er åben fra kl. 12 
– 17 hver onsdag.
SGK rykker for datoer mv. til årska-
lenderen, da den skal være klar ca. 
den 20.05.
Af hensyn til planlægningen i de 
enkelte gilder blev vi enige om, at 
turnusordningen for fællesarrange-
menter fortsætter i sin nuværende 
form, så de arrangementer, som er 
blevet aflyst bliver taget til efterret-
ning, og vi fortsætter den planlagte 
turnusordning. Gildernes faste mø-
dedage bør overholdes, men der 
kan dog være forskydninger om-
kring helligdage, hvor man bliver 
nødt til at forhøre sig hos de impli-
cerede gilder. 

Niels Zoega efterlyser en ny web-
master.  .

SGM (indsat med kursiv)
Vi har jo lige holdt Sct. Georgs Af-
ten på Koldinghus, og som bekendt 
havde vi kun Riddersalen, vi ved 
ikke om vi også kun kan få Ridder-
salen til næste år.
Der er jo en årelang tradition for at 
afholde Sct. Georgs Aften på Kol-
dinghus.
Men vi er jo ikke blevet yngre og det 
er jo hårdt arbejde at bære alt op i 
Riddersalen.
Der er nogle alternative forslag som 
jeg vil bede jer drøfte i gilderne og 
vende tilbage med jeres forslag.

1. Vi kan bede spejderne bære 
op og ned for os, vi hjælper jo dem.
2. Traktementet efter gildehal-
len flyttes tilbage til Gildehuset på 
Fynsvej hvor det har været tidligere.
3. Sct. Georgs Aften  afholdes 
fremover i Gildehuset som vi gjorde 
i 2021. 
Vi ser frem til at høre forslag fra gil-
derne.

Som i jo sikkert alle har vores Web-
Master Søren Kaehne meldt sig ud 
af Sct. Georgs Gilderne, så vi skal 
have en ny Web-Master på plads 
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Herefter var mødet slut, og dirigen-
ten takkede alle for en god tone un-
der mødet. 
SGM sluttede aftenen med en stor 
tak til dirigenten for sit store arbejde 
med at styre aftenens møder, og 
takkede alle for fremmødet og op-
bakningen til gildearbejdet.

Aase Jensen
Stadsgildekansler

          
                                                               

Gildehal med indsættelse.
Torsdag den 5. maj 2022

16 gildebrødre var mødt frem til gil-
dehal med indsættelse af ny gilde-
mester og skriver.
Otto bød velkommen til gildehallen 
og takkede Søren og Benny for godt 
samarbejde i ledelsen, gildehallen 
fortsatte med indsættelse af Niels 
Zoega som ny gildemester. Heref-
ter blev Preben Abildtrup indsat som 
skriver.
Gildemestertalen:

meget hurtig.
Søren har taget sig af gildernes 
hjemmeside, og denne skulle gerne 
fortsætte.
Jeg vi derfor bede jer vende hurtig 
tilbage til Stadsgildet med emner til 
denne post

Ved en gildebrors død bedes i sen-
de information til stadsgildekansle-
ren, som så vil sende ud til alle gil-
debrødre, der kan jo være relationer 
på tværs af gilderne.

I min beretning nævnte jeg Kolding 
Kommunes Seniorfestival som vil 
blive afviklet i Pulzion den 13. sep-
tember 2022.Vi vil få en stand, hvor-
fra vi kan oplyse om Sct. Georgs Gil-
derne, gøre os mere synlige og med 
stor sandsynlighed måske også få 
nogle nye medlemmer, vi vil mene, 
at alle gilder bør deltage. Når vi ved 
mere, vil I blive orienteret.  

Karsten Barfoed fortalte, at Slotsø-
badet gerne vil have hjælp til et ar-
rangement den 20. august.
Han koordinerer med Finn Morten-
sen og vi hører nærmere. 

) \,\. )-o;}.\ 
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Niles takkede for valget, og sagde 
han ville bruge sine evner og kræf-
ter til at få gildet til at være et dejligt 
sted at være sammen med andre 
gildebrødre. Hvad gildearbejdet an-
går håber Niels at covid 19 nu er på 
retur i Danmark, og resten af vore 
nabolande, så vi igen kan være 
sammen på mere betryggende vis. 
De seneste par år har været en tur-
bulent tid for os alle, så mon ikke vi 
kan få et normalt gildeliv igen, og 
føle det gode sammenhold som før 
2020.
Niels havde gjort sig nogle tanker 
omkring gildearbejdet fremadrettet, 
hvor han ønskede at gildebrødrene 
fik nogle gode og positive oplevel-
ser med hjem, både fra gildehal-
ler, gildemøder og andre former for 
samvær. Til slut kom Niels ind på, 
at dagen i dag jo er en mærkedag, 
fordi det lige præcis er 77 år siden 
2 verdenskrig sluttede for Danmarks 
vedkommende, og han ønskede, at 
krigen i Ukraine snart kunne ophøre, 
så der kan blive normale tilstande i 
Europa igen, således at flygtningene 
kan vende hjem igen. Det er utroligt 
at en enkelt person kan sprede bud-
skabe og løgne om tingenes tilstand, 

HOPPES ANLÆGSTEKNIK
    Speciale Græsplæner
    Anlæg
    Belægninger m.m.

Henrik Poulsen
Hoppesvej 118, Vonsild, 6000 Kolding
Tlf. 7556 7272  -  Mobil: 4086 5672
Mail: post@hoppes-anlaeg.dk

T  æ  p  p  e  r
G a r d i n e r
G   u   l   v  e

I0A

uden at personerne tæt på ham sæt-
ter spørgsmål ved hvad der bliver 
fortalt eller truet med. Niels udtalte 
et stort håb om en løsning på krigen 
i nær fremtid. Gildemestertalen blev 
afsluttet med: En lærke letted og tu-
sind fulgte. Af Mads Nielsen.
Jørgen Pørksen fik overrakt 40 års 
nålen og Niels takkede ham for det 
trofaste arbejde han havde udført 
for 1. gilde gennem alle årene. End-
videre kunne Niels fortælle, at der 
stort set ikke var et tillidshverv inden 
for gildet Jørgen ikke havde bestridt. 
Niels satte nålen på Jørgens revers 
uden uheld og bad ham bære nålen 
med ære.
Peter Eeg holdt 5 min. Sct. Georg
Peter fortalte om Winston Spencer 
Churchill. Som levede fra 30.nov 
1874 til 24. Jan. 1965
I sin ungdom meldte han sig til den 
Britiske hær i Brittisk Indien. Før sin 
debut i Engelsk Politik var han be-
rømt som krigskorrespondent, WC 
blev valgt til det Britiske parlament 
i 1900, blev i 1904 liberal handels-
minister, senere indenrigsminister, 
Lord og Admirality.
Var under 1 verdenskrig ansvarlig 
for Gallipoliaffæren. Efter tyskernes 
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besættelse af Frankrig var der brug 
for en handlekraftig premierminister 
og den 10 maj 1940 blev han valgt til 
dette. WC var premierminister under 
hele krigen, men blev ikke genvalgt 
efter krigen i 1945, men blev gen-
valgt som premierminister for anden 
gang 1951- 1954.
Han døde den 24. januar 1965. og 
fik en Statsmandsbegravelse.
Preben Abildtrup læste gildeloven. 
Herefter Lukkede Gildemesteren gil-

dehallen
3. gruppe skulle stå for eftergildehal-
len med Preben Abildtrup som bord-
leder.
Musik spillet i gildehallen: James 
Last, Alle fugle. Die Lorelei, sunget 
af Sylvia. MikisTheodorakis med 
Sorba. Kim Sjøgren spillede My 
Way. 

Skriver. Preben Abildtrup

Fynsvej 40, 6000 kolding • Tlf. 2143 4601
cs@abcprint.dk  • www.abcprint.dk

• KLUBBLADE
• BROCHURE
• ROLL-UP
• POSTKORT

• VISITKORT
• BREVPAPIR
• KUVERTER
• LØSBLADE
• FOLDER
• BLOKKE

Print
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3. Gildes Gildemøde 
den 12. maj 2022.

2. og 3. gruppe inviterede til Gilde-
møde med ledsager, da vi havde 
fået besøg af EU-politikeren Asger 
Christensen fra Jordrup. Der deltog 
44 gildebrødre og ledsagere denne 
aften.

Gildemødet startede med, at Finn 
Mortensen bød velkommen til As-
ger Christensen og gildebrødre med 
ledsagere. Der blev serveret wiener-
schnitzel med tilbehør og islagkage 
til dessert.

Efter en god middag præsenterede 
Finn Asger Christensen, som fortal-
te om sit arbejde som landmand og 
EU-politiker. 

Asger fortalte, at han har været 
landmand i 40 år. Det er Asgers ko-
nes slægtsgård ved Jordrup, de har 
overtaget og udvidet. Det er en stor 
gård på 400 hektar land og 650 mal-
kekøer. Gården leverer 8 millioner li-
ter mælk til mejeriet årligt. Det er for 
øvrigt over dobbelt så meget, som 
der blev leveret til det lokale andels-
mejeri, da det eksisterede. 

Egnen omkring Kolding kaldes for 
øvrigt Landet med de store gårde. 
Baggrunden var områdets status 

Gildemøde 
den 19 maj i 2. Gilde.

 Vi startede ud ved Trille Nicolaisen, 
som arbejder ved  KFUM `s sociale 
arbejde og derved kunne guide os 
ind i alle de opgaver, hvor KFUM er 
engageret. KFUM har 173 sociale 
institutioner, tilbud og genbrugsbu-
tikker. Der er ca 2500 frivillige og 
914 lønnede medarbejdere. Det so-
ciale arbejde spænder vidt. SOCIAL 
DRIVE OUT / vi bringer nærvær 
ud – det er en udkørende og mobil 
indsats, der samme tid og sted hver 
uge møder mennesker med nær-
vær, mad og støtte lige netop der, 
hvor de er. Samtidig arbejdes der 
virkelig med alle grupper for udsat-
te, unge fra hjem hvor der har væ-
ret svære forhold.  Ja der er også et 
stort stykke frivilligt arbejde der kan 
ligges i denne organisation. Timen 
med Trille gik hurtig, men det var en 
god time der gav os et lille indblik i 
KFUM`s sociale arbejde. Resten af 
aftenen foregik med dejlig spisning, 
bordet rundt og så var tidsplanen 
skredet….Vi mødes på Frydenborg 
den 2. Juni, dørene er åbne fra kl 
15.  – Husk Badetøj - 

Referent Britta

2. GILDE 3. GILDE
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som krongods under Haderslev-
hus og Koldinghus, idet Frederik 2. 
og Christian 4. samlede al egnens 
adelsgods ved opkøb eller mage-
skifte. Derfor skal man langt væk fra 
Kolding for at finde herregårde. Det 
betød, at kongen ikke havde bøvl 
med herremændene. Der findes be-
skrivelse af den historie på internet-
tet, hvis det har interesse. 

Asger var medlem af Kolding Byråd 
for Venstre i 1,5 periode. Så blev han 
valgt ind i EU-parlamentet for 3 år 
siden. Det var hårdt arbejde at blive 
valgt ind, når man ikke er en kendis. 
Asger var med til alle vælger møder. 
Han giver altid hånd til gæsterne, 
når de ankommer, fordi det giver en 
god kontakt og kan huskes. I Regi-
on Syd stemmer folk personlig. Og 
det er vigtigt når man skal vælges. 
Dagen efter valget kunne Asger se, 
at han var valgt ind. Han blev valgt 
med 31.303 personlige stemmer. 

Sønnen blev ny leder på gården ef-
ter valget. Der er 10 ansatte på den 
store bedrift. 

Asger nævnte, at han bruger sin er-

faring som virksomhedsleder i for-
handlinger. Han har stort kendskab 
til landbruget (og for øvrigt også 
erhvervslivet) efter at have været 
formand for landbrugsforeningen i 
området i mange år. 

Lidt om politik. Asger arbejder med 
klima, miljø og energi. Han er stor 
fortaler for mere A-kraft i EU og 
Danmark. Det er blevet meget mere 
sikkert. Der sker ikke de samme 
uheld med nedsmeltningen af den 
radioaktive kerne som tidligere. Nye 
innovative teknologier, hvor der bru-
ges uran og salt gør at kernereaktio-
nen lukker sig selv ned ved et uheld 
(som jeg forstod Asger). Og der dan-
nes ikke CO2. Der dannes kun 10% 
procent radioaktivt affald i forhold til 
tidligere. 

Asger fortalte om de hurtige beslut-
ninger om energi, der er sket i EU. 
Det drejer sig om nye aftaler om for-
deling af naturgas. Det skete på kun 
1 uge efter, at krigen i Ukraine var 
brudt ud. De samme beslutninger 
ville have taget år før krisen. 

Asger fortalte om sin tur til Ukraine, 

Vi matcher laveste netpris
V/ Thomas Sørensen & Klaus Olesen

Platinvej 4, 6000 Kolding Tlf. 75 52 50 22
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indsigt. 
En stor tak til den arrangerende 
gruppe for en interessant, god Gil-
deaften.

Reserveskriver Per Olsen.

LØRDAGSTRÆF:

5. Gildes lørdagstræf gik denne 
gang d. 7. maj 2022, til Ditlevsdal Bi-
son Farm. Klokken 11.00 mødtes 13 
deltage-e på P-Pladsen ved Kolding 
Stor-center. Fire biler satte nu kurs 
mod Morud, og ca. klokken 12.15 
ankom vi til bisonfarmen.

Et kvarter senere, steg vi ombord i 
en stor ”prærievogn”, som blev truk-
ket af en stor traktor. For nu skulle 
vi på en guidet rundtur rundt på 
farmen. En veltalende guide fortalt 
ivrigt om de store dyr. Det er ame-
rikanske bisoner, som findes på far-
men, og der er ca. 400 bisoner.
Okserne vejer ca. 700-1300 kg., 
så det er nogle store dyr, som man 

 HYLKEDALVEJ 3 - 6000 KOLDING - 75 52 47 55 - MAIL@VAGN-O.DK

EL-INSTALLATIONER
FEJLFINDING OG REPARATIONER
EL- RÅDGIVNING

EL-EFTERSYN
IHC-INTELLIGENT STYRING

PLC-STYRING

Døgnvagt

Vagn O. Electric
 Aut. EL-installatør

ALLE 
GILDEBRØDRE ER 

VELKOMMEN I 
ONSDAGSKLUBBEN 

hvortil han selv havde arrangeret 
en tur for at tale med landbrugsfolk 
og selv opleve, hvordan det stod 
til. Det var interessant at høre hans 
øjenvidneberetning og høre om de 
problemer, som landbruget har i 
Ukraine. Kornpriserne er faldet 35% 
siden krigen startede. Det skyldes 
bl.a. problemer med at transportere 
det korn, som er solgt, ud af Ukraine. 
Og det næste store problem er, at si-
loerne er fyldt med det korn, der ikke 
kan afsættes. Så det er et kæmpe 
problem, hvis de ikke bliver tømt in-
den høsten. For hvor skal man så 
gøre af det nye korn? 

Asger fortalte også om verdens pro-
blemer med fødevarer. I f.eks. Ar-
gentina, Indonesien, Peru, Sri Lanka 
osv. Mange af problemerne skyldes 
manglende gødning. Og den gød-
ning, der kan købes, er alt for dyr. 
Også i EU er gødning blevet meget 
dyr pga. manglen på verdensmarke-
det. Man er bange for, at manglen 
på fødevarer vil føre til kriser rundt 
i verden. 

Efter kaffen var Asger klar til spørgs-
mål, som han svarede på med stor 

5. GILDE
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absolut skal ha` respekt for. De kan 
løbe med ca. 50 km i timen.

Den store tyr, er en basse på ca. 
1300 kg, og da han er avlstyr, bliver 
han ikke slagtet.
Når parringen skal foregå, og den 
store tyr bliver træt,, får de unge tyre 
lov til at komme til ”fadet”.
Vi så  flere nyfødte kalve. En del af 
de nye tyrekalve, går til slagtning. 
Guiden fortalte os omhyggeligt om, 
hvordan slagtningen foregår. Ligele-
des fik vi også vist, hvordan dyrene 
bliver øremærket.

Efter en spændendende og interes-
sant guidet tur, trængte vi til, at få 
noget at spise.
I restauranten fil vi serveret en læk-
ker bisonhakkebøf med mas-ser af 
bløde løg. Tilbehøret var smørstegte 
kartofler, surt og ikke mindst en rig-
tig god sovs, som kunne hænge ved 
kartoflerne.
Efter det velsmagende måltid, fik vi 
kaffe.

Godt mætte, var der lige tid til at be-
søge gårdbutikken.
Derefter gik turen til Kolding, efter 
en dejlig dag på bisonfarmen.

En stor tak til arrangørerne!

Skriver Kurt

BOLLER OG LAGKAGER 
OG PLEJEHJEM.

5. Gilde har i mange -  mange år 
været repræsentant for dette arran-
gement.

Vi i 2 gilde er blevet spurgt om vi vil 
være en del ad dette.
Så det deles nu med 2. og 5. Gilde, 
og intet kan jo være dejligere, når vi 
taler samarbejde, gilderne på tværs. 

PLEJEHJEMSUDVALG
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Dreyershus blev afholdt. 30/3 hvor-
So-Long underholdt, her der stor 
tilslutning med ca. 60 personer.  Så 
blev det Berthram Knudsenshaven 
den 20/4  hvor U-noderne under-
holdt og her var også stor tilslutning 
med ca. 70 personer.
Vi sluttede på Teglgårdsparken den 
27/4 hvor der kun bor Ca. 30 beboer 
vi var ca 35 ialt  Bjarne Schalech un-
derholdt.
 

Vi kan kun sige det var en kæmpe 
succes, på alle 3 plejehjem.

Der startes op i næste halvår med 
Vonsildhave da de valgte at hoppe 
over p.g.a. Corona.

Det nye Bageudvalg består nu af.
Helle lønfort Rasmussen 2. Gilde, 
som står for kontakt til musikken og 
plejehjemmene.
Gurli Kaehne, 2.gilde er sekretær og 
sørger for lister til bagedamerne.
Birthe Ostersen, 2.gilde er kasserer.
Udover er der.
Kirsten Lund 2. Gilde, Ulla Knudsen 
2.gilde. Dorte Tange 5. Gilde.
Ady Johs fra 5 gilde har hjulpet os 
igang.

 Helle 2. Gilde

Vi er mange der ikke syntes arbej-
det skal gå i stå, og der er mange på 
plejehjemmene, der syntes, at vi la-
ver en dejlig / hyggelig aften til dem. 
Gildebrødre bager boller og laver 
lagkager, og vi servicerer. Frivillige 
af huset, samt plejepersonale hjæl-
per til. Alle hygger sig. Gildebrødre 
har ansvar for, at der er boller og 
lagkager nok, samt at der er under-
holdning. Det nye halvår som stadig 
også blev præget af corona har haft 
lidt fødselsproblemer, de udbedres 
og der er fuld gang i den nye sæson, 
der starter til august. 
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Travetur på Egtvedbanen

Mandagsturen i 2. gilde gik denne 
gang fra Almind via Egtvedbanens 
spor til Viuf og med den gamle ho-
vedvej retur til Almind. Turen var på 
ca. 7 km i dejligt gåvejr. 
Vi mødtes 9 personer hos Bodil, som 
guidede os gennem Almind og forbi 
byens kælkebakke (Almind Ådal) 
hvor byens ungdom morer sig med 
at drøne ned ad bakken om vinte-
ren. Nu stod hele området i lysegrøn 
pragt, som vi nød i fulde flor. 
Herefter gik vi hen langs den gamle 
Egtvedbane i en utrolig smuk natur 
og vore guide kunne så fortælle, 

at da banen blev bygget, var man 
nødt til at lave en passage til åen, 
som løb under banen, så den måtte 
vi lige forbi, hvor vi kunne nyde det 
flotte, solide bygningsværk, der sta-
dig eksisterer.
Egtvedbanen blev taget i brug den 
04. maj 1898 og gik fra Koldings 
nordlige bydel via Bramdrup, Lilbal-
le, Almind, Hauerballe, Viuf……..og 
videre til den endte i Egtved. Banens 
længde var 27,8 km og blev beteg-
net som en smalsporet jernbane. 
Ved udgangen af maj måned 1930 
indstillede man driften af jernbanen. 
I Almind har vi stadig stationen, som 
vi dog ikke kom forbi på denne gåtur.

2. GILDE
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Endelig - Frokostjazz  
Lørdag d. 8 Oktober 2022

Døren åbnes kl. 11.30 musikken starter kl. 12.30  

Prisen som sidst 160 kr. pr. person (inkl. entré tre snitter, kaffe te og kage) 
kan indbetales via mobil pay eller kontant på dagen. 

Tilmelding til Mette@skrae.dk  vi kan max have 90 personer så det går 
efter princippet ”først til mølle”. Ved tilmelding bedes du oplyse navn, gilde 

og antal (gæster og gildebrødre) 

Lidt om musikken:

New Orleans Revival Jazz for kræsne ører.
Red Hot Four har siden starten i 1999 oplevet en forrygende succes og en 
stor efterspørgsel, og har siden startet består denne velspillende kvartet af 

de samme fire musikere. 
Repertoiret er hentet fra den klassiske New Orleans jazz og revival perio-
den, hvor jazzen blomstrede i 1960erne og 1970erne med orkestre som 

Papa Bue Viking Jazzband og mange andre.
Red Hot Four er et orkester hvor man har fundet sammen om at spille den 

jazz, som appellerer til et bredt publikum, nemlig den såkaldte New Or-
leans revival jazz. På trods af at det kun er kvartet, så fylder musikken og 

swinger på grund af intensitet, engagement og en godt sammenspil.
Besætning:

Steffen Juul Hansen (klarinet & altsaxofon), Ib Haagen (vokal og banjo) 
Torben Nikkelsen (kontrabas), Lars Meidal (trommer).

I tilfælde af nyt corona udbrud kan aflysning komme på tale og vil i givet 
fald blive med ud (det håber vi ikke bliver aktuelt)

GildeHilsen 
Den ny etablerede Jazzgruppe (5 Gilde)

Kurt og Tove Schmidt  
Per Gustavson  og  Dorthe Tamge  

Mette Skræ 
+ hjælp i køkken 
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KOLDING ÅPARK
v/ Lynggaard & Hansen P/S
Kolding Åpark 8N
6000 Kolding
kolding.aapark@home.dk
Tlf. 75 52 09 33
Ejendomsmæglerkæde for Danske Bank koncernen

Ønsker du et trygt boligsalg?

Er du medlem af Sct. Georges Gilderne og bor  
i Kolding, så får du rabat på kr. 5.000 + gratis 
online markedsføring, når du sætter din bolig  
til salg ved home v/ Lynggaard & Hansen P/S. 
 
Kontakt os allerede i dag og start med en gratis  
og uforpligtende salgsvurdering af dit hjem. 

RABAT på salæret

+ gratis online markedsføring

Værdi 5.000 kr.

*  Kan kun benyttes af sælger, der har indgået 6 måneders formidlingsaftale hos home v/ Lynggaard & Hansen P/S.  
Beløbet er inkl. moms og kan ikke ombyttes til kontanter. Startpakken fås uden beregning. Gælder til den 31.12.2022.




